

Title (en)  
Espagnolet.

Title (de)  
Treibstangenschloss.

Title (fr)  
Crémone.

Publication  
**EP 0391063 A2 19901010 (DE)**

Application  
**EP 90103833 A 19900227**

Priority  
DE 8904047 U 19890401

Abstract (en)

The invention relates to an espagnolette lock with espagolettes displaceable by rotating the latch or the like and with a follower which is assigned to the latch and which, held in its basic middle position, is pivotable out of this in opposite directions counter to a spring load, the follower being assigned an actuating arm engaging on a slide which is subject to the action of a spring, and, to achieve a favourable control of the espagolettes, the said invention involves providing a coupling between the actuating arm (20) and espagolettes (45, 48), in such a way that, in the event of a movement caused by rotating the latch (7), the actuating arm (20) drives the espagolettes (45, 48) with it in both directions. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft ein Treibstangenschloß mit durch Verdrehen des Drückers oder dergleichen verschiebbaren Treibstangen und einer dem Drücker zugeordneten Nuß, welche, in ihrer Grund-Mittelstellung gehalten, aus dieser entgegen Federbelastung in entgegengesetzte Richtungen schwenkbar ist, wobei der Nuß ein Betätigungsarm zugeordnet ist, der an einem unter der Wirkung einer Feder stehenden Schieber angreift und schlägt zur Erzielung einer günstigen Steuerung der Treibstangen vor, daß eine Kupplung zwischen Betätigungsarm (20) und Treibstangen (45, 48) vorgesehen ist derart, daß der Betätigungsarm (20) bei durch Verdrehen des Drückers (7) veranlaßter Bewegung in beiden Richtungen die Treibstangen (45, 48) mitschleppt.

IPC 1-7  
**E05C 9/02**

IPC 8 full level  
**E05C 9/02** (2006.01); **E05C 9/12** (2006.01); **E05C 9/14** (2006.01); **E05B 15/04** (2006.01); **E05C 9/18** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**E05C 9/021** (2013.01); **E05C 9/026** (2013.01); **E05C 9/14** (2013.01); **E05C 9/16** (2013.01); **E05B 2015/0413** (2013.01); **E05C 9/1841** (2013.01)

Cited by  
EP1288404A3; US6724239B2; EP0619409A1; US5495731A

Designated contracting state (EPC)  
AT DE FR IT

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0391063 A2 19901010**; **EP 0391063 A3 19910724**; **EP 0391063 B1 19930707**; AT E91321 T1 19930715; DE 59001898 D1 19930812;  
DE 8904047 U1 19900802

DOCDB simple family (application)  
**EP 90103833 A 19900227**; AT 90103833 T 19900227; DE 59001898 T 19900227; DE 8904047 U 19890401